

[Text]

Mr. Warner: Mr. Chairman, if I may.

The Chairman: Yes.

Mr. Warner: I think possibly a motion could be in order. You could possibly entertain a motion that we excuse the Minister at this stage. Would that be possible?

Mr. Riis: With the majority you have of course is possible.

Mr. Deans: Anything is possible. But I would say, Mr. Chairman, if I may, if you are going to accept that kind of motion I would do so with great caution. There is a problem here. The fact of the matter is that the estimates before us are estimates that allow for some discussion of policy.

The Chairman: That is right.

Mr. Deans: It is not possible to discuss policy with other than the Minister. If you want to discuss the policy of the previous administration, I am not interested in talking about that. I cannot hold them accountable for anything. There is no point. If I am being told that the dollars being spent here are dollars that were committed by the previous administration, I can only talk about why they decided to commit those, and then there is no point in having the meeting.

• 2025

If, however, as is indicated by the various subheadings, there is an opportunity to discuss other than simply what the Liberal administration did previously, to talk about what is actually happening at the moment, then I think that is a vital part of the proceedings of the committee.

If the Minister is unable to be here I am available tomorrow morning at 6 a.m.—I will be glad to come back at 6. a.m. and reconvene the meeting, to have the Minister here to discuss the matters that are of concern to the public of Canada.

An hon. member: Hear, hear!

Mr. Deans: Now, it matters not to me whether we hold the meeting in the middle of the night or whether we hold it now. But I think if the Minister is to be here to answer for the policy of the government, then we have to try to find a time when he is available, no matter when that time is, to set a meeting at that point. Let us all meet together to talk about what this government is about to do and what this government is doing.

The Chairman: Mr. Warner.

Mr. Warner: Mr. Chairman, you suggested that there could be some value in having this meeting tonight even if the Minister were not in attendance. I feel there probably is some value in continuing with the meeting even though the Minister has to leave, and I expect that these obligations are of a significant nature . . .

I have to follow your guidance; this is the first committee meeting that I have attended. We are here for some reason, otherwise you would have cancelled the meeting. And I would hope that you could proceed and allow the Minister to go on to his other meeting. Perhaps then we can get on with something that would be of value.

[Translation]

M. Warner: Monsieur le président, permettez-moi d'intervenir.

Le président: Je vous en prie.

M. Warner: Vous accepterez peut-être que je présente une motion permettant au ministre de disposer. Cette procédure est-elle possible?

M. Riis: Bien sûr, avec la majorité dont vous disposez.

M. Deans: Tout est possible. Toutefois, monsieur le président, je dois vous mettre en garde avant que vous n'acceptiez une telle motion. Il y a un problème. Il est indéniable que les prévisions budgétaires dont nous sommes saisis permettent un débat sur la politique générale.

Le président: C'est exact.

M. Deans: Or, ce n'est qu'avec le ministre que l'on peut parler de la politique générale. Si vous voulez parler de la politique du gouvernement précédent, franchement, cela ne m'intéresse pas, car il n'est plus responsable de rien. Si vous me dites que les sommes dont il est question ici ont été engagées par le gouvernement antérieur, je ne pourrais discuter que des raisons qui l'ont poussé à le faire, et dans ce cas, il est inutile d'avoir cette réunion ce soir.

Si, par contre, comme l'indiquent les différentes rubriques, il est possible de discuter de choses autres que ce qu'a fait le gouvernement libéral, c'est-à-dire de ce qui se passe actuellement, je pense que nous devons alors le faire, car c'est une fonction importante de notre Comité.

Si le ministre ne peut rester ce soir, je lui propose de nous rencontrer demain matin, dès 6 heures, pour qu'il puisse discuter avec nous des problèmes qui intéressent le peuple canadien.

Une voix: Bravo!

M. Deans: Peu m'importe que la réunion ait lieu tard le soir ou au petit matin. Si nous décidons de convoquer le ministre pour qu'il nous parle de la politique du gouvernement, nous devons absolument essayer de trouver une date et un lieu qui lui conviennent. Essayons donc de nous entendre pour fixer une réunion au cours de laquelle nous pourrions parler de ce que le gouvernement a l'intention de faire et de ce qu'il est déjà en train de faire.

Le président: Monsieur Warner.

M. Warner: Monsieur le président, vous avez vous-même dit qu'il serait utile de poursuivre cette réunion ce soir, même en l'absence du ministre. Je suis du même avis que vous, et je suis sûr que les raisons du départ du ministre sont suffisamment importantes . . .

Bien sûr, je m'en remets à vous, car c'est la première séance de comité à laquelle j'assiste. Si nous sommes ici, c'est pour quelque chose, sinon vous auriez annulé la réunion. J'espère donc que nous allons poursuivre et permettre au ministre de respecter ses autres engagements. Il se peut que la discussion soit très intéressante.